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V čem je váš fond jiný? 

Rozhodně v přístupu ke správě a poplatkům.

Máme pouze manažerský poplatek, neúčtujeme

performance fee, výkonnostní poplatek, jak je

běžně zvykem. Naším cílem je dosáhnout

celkové nákladovosti 1,35 % a méně. To je náš cíl,

k němuž směřujeme, nicméně už dnes jsme

jeden z nejlevnějších fondů na trhu. 

Na jakých principech fond stojí? 

Opíráme se o tři pilíře: aktivní správu, daňovou

efektivitu a poplatkovou strukturu. Nejvyšší

prioritu má aktivní správa portfolia. Zároveň

se snažíme, aby byl fond maximálně daňově

výhodný. O poplatkové struktuře už jsem 

Dlouhodobě investuje do akcií a je zakladatelem

a poradcem investičního fondu Triatleta.

Alexandr Sarnavský zůstává i přes ekonomickou

krizi optimistou. „Kvalitní firmy situaci zvládnou.

Právě takové máme v portfoliu, a proto rosteme,“

říká. 

Před čtyřmi lety jste začal uvažovat o založení

akciového investičního fondu Triatleta. Proč? 

Impuls přišel od klientů, s nimiž jsme hledali

možnosti aktivní a nezávislé správy majetku.

Chtěl jsem vytvořit akciový fond, který by

přinášel dlouhodobý a udržitelný růst hodnoty

investovaných prostředků, a podnikl k tomu

konkrétní kroky.  

Triatleta fund SICAV

KONTAKT

TEL.:  +420 601 222 000

E-MAIL: ir@triatleta.cz

WEB: www.triatleta.cz

77
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se zmínil. Náš fond je bližší principům

amerického trhu spíš než evropského. Klienti

také vědí, že do fondu sami investujeme – jsme 

s nimi na stejné lodi. 

Z logiky věci pak do portfolia nezařadíte

společnost, které nevěříte. Jak firmy vybíráte? 

Výběr zahrnuje dvě části: kvantitativní screening

a kvalitativní hodnocení firem. Nejdříve se

podíváme na celosvětové trhy, přičemž nás

zajímají rozvinuté trhy s vysokou ochranou

minoritních akcionářů. Proto jsme skeptičtí 

k českému, rakouskému nebo německému trhu.

Naopak se zaměřujeme na trhy v USA, Kanadě,

Francii, dobře se nám jeví Austrálie, Nový Zéland

i Japonsko. Při kvantitativním screeningu

prověříme, jaké má firma konkurenční výhody,

marže, zadlužení, potenciál růstu. Pak zbude

kolem stovky firem, které takzvaně pročítáme,

abychom je poznali. Zkoumáme kvalitu

managementu, penetraci klíčových

zaměstnanců, způsob odměňování manažerů,

strukturu akcionářů. Toto vše důsledně

analyzujeme. 

Kolik firem máte ve svém portfoliu?

Kolem třiceti. Abychom firmu vyřadili a zařadili

novou, musíme najít vždy něco lepšího, co nás

přesvědčí. Nejraději nakupujeme firmy, které

můžeme držet dlouhodobě. 

Kdo do vašeho fondu investuje?

Pracujeme s privátními klienty s majetkem od 10

milionů korun výše, investovat mohou už od 3,5

milionu korun. 

Jsem v oboru už dlouho a po covidu jsem

pozoroval zajímavý trend – přibylo více

rodinných firem, které chtějí do akciových fondů

investovat, protože jejich majitelé si uvědomili,

že je dobré mít rezervní fond, který zhodnocuje

prostředky v jiném oboru, než je obor jejich

podnikání. 

Spolupracujeme také se svěřenskými fondy,

protože zapadáme do jejich dlouhodobé

koncepce a potřeby řešit mezigenerační předání

majetku. Přicházejí k nám i klienti přes Family

Office, a právě při této spolupráci máme výhodu,

že si neúčtujeme výkonnostní poplatek, ale jen

manažerský poplatek, takže zůstáváme pro

klienty výhodnými. 
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Jaké zhodnocení mohou vaši klienti čekat? 

V portfoliu máme společnosti s potenciálem

růstu 8 a více procent. To je náš minimální, spíše

pesimistický, cíl. Chceme majetek zhodnocovat

nad rámec inflace – vydělat, nejen udržet

reálnou hodnotu majetku. 

Jak vidíte letošní rok? 

Optimisticky, protože jako fond rosteme. Trh se

očistí, srovná. Ano, firmy, které se nepřizpůsobí

situaci, protože nejsou kvalitní, pravděpodobně

skončí, ale zaplní je společnosti, jež se dokážou

přizpůsobit. Firmy z našeho portfolia situaci

zvládnou. 
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Mgr. Alexandr Sarnavský

Zakladatel a poradce fondu

Do akcií investuje od roku 2007, ve

finančních službách se pohybuje od roku

2013. Působil na pozici Seniorního

privátního bankéře se zaměřením na

Wealth Management pro významné klienty

Raiffeisenbank. Od roku 2019 spravoval

největší portfolio klientů fyzických osob co

do objemu spravovaných prostředků 

v Raiffeisenbank. V roce 2022 založil fond

Triatleta a je zároveň jeho investorem.
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